
P R O T O K Ó Ł   Nr IV/2007 
 

obrad IV sesji Rady Miejskiej Ostrzeszów 
odbytej w dniu 1 lutego 2007 roku 

 
 
Ustawowy stan Rady Miejskiej 21, obecnych na sesji 20 radnych (95,2 %).  
 
Nieobecny usprawiedliwiony: 
1. Marek Czwordon 
 
W obradach uczestniczyli zaproszeni goście według załączonych list obecności. 
 

Porządek obrad 
 
 1. Otwarcie i stwierdzenie  prawomocności  obrad  
 2. Przedstawienie porządku obrad IV sesji Rady Miejskiej 
 3. Wybór sekretarza obrad IV sesji Rady Miejskiej  
 4. Przyjęcie protokołu z obrad III sesji Rady Miejskiej  

   5. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach oraz realizacji uchwał  
  podejmowanych w okresie międzysesyjnym 
   6. Sprawozdanie Burmistrza o realizacji zadań w poprzednim okresie, zwłaszcza 
       z wykonania uchwał Rady  
   7. Interpelacje i zapytania radnych 
   8. Zapytania i wnioski przewodniczących dzielnic i sołtysów  
   9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 a) zmiany uchwały Nr II/11/2006 Rady Miejskiej Ostrzeszów z dnia 4 grudnia 2006r. 
     w sprawie powołania składu osobowego oraz wyboru przewodniczącego i zastępcy   
     przewodniczącego Komisji Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa (nr 8/2007) 

       b) zmiany Uchwały Nr II/13/2006 Rady Miejskiej Ostrzeszów z dnia 4 grudnia 2006r. 
     w sprawie powołania składu osobowego oraz wyboru przewodniczącego i zastępcy   

           przewodniczącego Komisji Planowania, Rozwoju i Promocji Gminy (nr 7/2007) 
       c) delegowania radnych do Komisji Konkursowej (nr 9/2007) 
       d) delegowania radnych do Społecznej Komisji Mieszkaniowej (nr 10/2007) 
       e) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2007 rok 
       f) zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Miejskiej Ostrzeszów na 2007 rok 
       g) ustalenia stawek jednostkowych dotacji przedmiotowej dla Ośrodka Sportu  
            i Rekreacji w Ostrzeszowie na rok 2007 (nr 1/2007) 
      h) programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych dla Miasta i Gminy  
           Ostrzeszów na rok 2007 (nr 4/2007) 
        i) budowy krytej pływalni w Ostrzeszowie (nr 11/2007)  
        j) zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego  
           odprowadzania ścieków (nr 5/2007) 
       k) regulaminu przyznawania dofinansowania z Gminnego Funduszu Ochrony Środowi- 
           ska i Gospodarki Wodnej w Ostrzeszowie dla mieszkańców Miasta i Gminy  
           Ostrzeszów inwestujących w przydomowe oczyszczalnie ścieków w latach 2006 –  
           - 2007 (nr 6/2007) 
        l) zbycia nieruchomości gruntowej położonej w Ostrzeszowie przy Al. Wojska  
           Polskiego (nr 2/2007) 
        ł) zamiany gruntów pomiędzy Miastem i Gminą Ostrzeszów a mieszkańcami ulicy  
           Topolowej (nr 3/2007) 
 10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania  
 11. Sprawy różne i informacje 
 12. Zakończenie 
 
Do punktu 1-go Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad 
                         Radny Edward Skrzypek - Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył  
                         obrady IV sesji Rady Miejskiej i stwierdził, że sesja jest prawomocna  

 



                         do obradowania i podejmowania uchwał.                      
                         Powita ł przybyłych na obrady gości i radnych Rady Miejskiej.   

 
Do punktu 2-go Przedstawienie porządku obrad IV sesji Rady Miejskiej       
    Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił porządek obrad, który radni 
                         otrzymali z zaproszeniem na dzisiejsze obrady.  
                         Wniós ł o dopisanie w punkcie 5 po słowach „o działaniach” słów  
                         „oraz realizacji  uchwa ł”. 
                         Rada Miejska jednog łośnie (20 głosów „za”) przyjęła zmianę porządku obrad. 
 
Do punktu 3-go Wybór Sekretarza obrad IV sesji Rady Miejskiej 
                         Zgodnie z wcześniejszymi ustaleniami Przewodniczący Rady zgłosił,  
                         aby  sekretarzem obrad dzisiejszej sesji zosta ł radny Jan Góra.  
                         Radny Jan Góra wyrazi ł zgodę na kandydowanie.  
                         Rada Miejska jednog łośnie (20 głosów „za”) wybrała radnego Jana Górę  
                         sekretarzem obrad IV sesji Rady Miejskiej.  
 
Do punktu 4-go Przyjęcie protokołu z III sesji Rady Miejskiej 
                       W związku z nieobecnością na sesji radnego Marka Czwordona    

                  - sekretarza obrad III sesji Rady Miejskiej, radny Jan Góra – II Wice-               
                  przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił wniosek w sprawie  
                   przyjęcia protokół z poprzedniej sesji bez odczytania. 

                         Wniosek stanowi załącznik do protokołu. 
                         Ponadto protokó ł był wyłożony do wglądu Radnych w pokoju nr 25     
                         Urzędu Miasta i Gminy o czym radni zostali zawiadomieni w zaproszeniu 
                         na obrady dzisiejszej sesji. 
                         Rada jednog łośnie (20 głosów „za”) przyjęła wniosek w sprawie przyjęcia 
                         protoko łu. 
 
Do punktu 5-go Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach oraz realizacji         
                         uchwał podejmowanych w w okresie międzysesyjnym 
                         Powyższą informację złożył Przewodniczący Rady. 
                         Informacja stanowi za łącznik do protokołu. 
 
Do punktu 6-go Sprawozdanie Burmistrza z realizacji zadań w poprzednim okresie,               
                         zwłaszcza  z wykonania uchwał Rady Miejskiej 
                         Stanis ław Wabnic – Burmistrz złożył powyższe sprawozdanie. 
                         Sprawozdanie stanowi za łącznik do protokołu. 
     
Do puktu 7-go Interpelacje i zapytania radnych 
                         Radny Adam Zawada  wnosi o: 

                   - czynienie starań wyprowadzenia z centrum miasta przejazdu z drogi nr 11  
                     w stronę Grabowa Nad Prosną, (ul. Kościuszki od skrzyżowania z drogą nr   
                     11 do ul. Grabowskiej), 
                   - budowę chodników z innymi zarządcami: ul. Kościuszki – Rojów,  
                     ul. Grabowska – w kierunku Grabowa Nad Prosną przy drodze nr 449  
                     z innymi zarządcami, 
                   - przebudowę bardzo niebezpiecznego skrzyżowania Ostrzeszów –  
                     - Bukownica – Doruchów (opuszczona posesja powoduje utrudnienie 

                           widoczności jadąc od strony Grabowa Nad Prosną). 
                         Radny Ryszard Szymański zgłosił interpelacje: 
                         - na piśmie i stanowią załącznik do protokołu, 

                   - bardzo niebezpiecznie na przystanku autobusowym w Ostrzeszowie  
                     w godzinach szczytu ( zastraszanie, wy łudzenie pieniędzy, pobite dwie  
                      dziewczyny). Wniósł o kontrole Straży Miejskiej i Policji w godzinach 1400 –  
                      1600. 
                   - światła na skrzyżowaniu przy kino-teatrze sygnalizują bardzo krótko  
                     i tworzą się kolejki. Wniósł o światła pulsujące w soboty i niedziele.  

 



                     Światło zielone na przejściach dla pieszych na tej krzyżówce sygnalizują  
                     bardzo krótko i osoba starsza nie zdąży przejść na drugą stronę ulicy. 

                         Radna Mariola Kozłowska wnosi o zgłoszenie przez Urząd Miasta i Gminy  
                         remontu poboczy na drodze nr 444. 
                         Radny Henryk Kajser zapytuje o relacje sołtysów z Zakładem Energe-        
                         tycznym w sprawie ulicznych punktów świetlnych (np. niepalących się  
                         żarówek w oświetleniu ulicznym). 
                            
Do punktu 8-go Zapytania i wnioski przewodniczących dzielnic i sołtysów 
                         Dorota Kunc – sołtys wsi Pustkowie Północ zapytuje czy będzie remont  
                         lub budowa drogi od ul Warszawskiej do wsi Pustkowie Pó łnoc  
                         (ok.1200 m). W tej sprawie składane były wnioski i prosi o odpowiedź 
                         na piśmie.                          
 
Do punktu 9-go Podjęcie uchwał w sprawie: 
                         Radny Edward Skrzypek – Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił  
                         projekty uchwał w sprawie: 

 
a) zmiany uchwały Nr II/11/2006 Rady Miejskiej Ostrzeszów  
    z dnia 4 grudnia 2006 r. w sprawie powołania składu osobowego oraz   
    wyboru przewodniczącego i zastępcy przewodniczącego Komisji  
    Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa (nr 8/2007) 
    Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez stałe Komisje Rady         
    Miejskiej pod obrady sesji. 
    Rada Miejska jednogłośnie (20 głosów „za”) podjęła uchwałę.  
    Uchwała Nr IV/19/2007 stanowi załącznik do protokołu. 
 

                   b) zmiany Uchwały Nr II/13/2006 Rady Miejskiej Ostrzeszów  
                       z dnia 4 grudnia 2006 r. w sprawie powołania składu osobowego oraz  
                       wyboru przewodniczącego i zastępcy przewodniczącego Komisji       
                       Planowania, Rozwoju i Promocji Gminy (nr 7/2007) 

    Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez stałe Komisje Rady         
    Miejskiej pod obrady sesji. 
    Rada Miejska jednogłośnie (20 głosów „za”) podjęła uchwałę.  
    Uchwała Nr IV/20/2007 stanowi załącznik do protokołu. 

 
                         c) delegowania radnych do Komisji Konkursowej (nr 9/2007) 

    Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez stałe Komisje Rady         
    Miejskiej pod obrady sesji. 
    Rada Miejska jednogłośnie (20 głosów „za”) podjęła uchwałę.  
    Uchwała Nr IV/21/2007 stanowi załącznik do protokołu. 

 
                   d) delegowania radnych do Społecznej Komisji Mieszkaniowej  
                       (nr 10/2007) 

    Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez stałe Komisje   
    Rady Miejskiej pod obrady sesji. 
    Radny Grzegorz Więcek zgłosił kandydaturę radnego Arkadiusza  
    Suchaneckiego do Społecznej Komisji Mieszkaniowej. Radny Arkadiusz  
    Suchanecki wyraził zgodę. 
    Radny Henryk Kajser wniósł, aby Burmistrz wyjaśnił działalność    
    Społecznej Komisji Mieszkaniowej. 
    Stanisław Wabnic – Burmistrz poinformował Radę Miejską o zakresie  
    działania Społecznej Komisji Mieszkaniowej, która jest powoływana     
    zarządzeniem Burmistrza. 
    Rada Miejska jednogłośnie (20 głosów „za”) zamknęła listę kandydatów  
    do Społecznej Komisji Mieszkaniowej. 
    Rada Miejska jednogłośnie (20 głosów „za”) podjęła uchwałę.  
    Uchwała Nr IV/22/2007 stanowi załącznik do protokołu. 

 



 
                         e) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2007 rok 

    Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez stałe Komisje Rady         
    Miejskiej pod obrady sesji. 
    Rada Miejska jednogłośnie (20 głosów „za”) podjęła uchwałę.  
    Uchwała Nr IV/23/2007 stanowi załącznik do protokołu. 

 
                    f) zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Miejskiej  

                      Ostrzeszów na 2007 rok 
   Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez stałe Komisje Rady         
    Miejskiej pod obrady sesji. 
    Rada Miejska jednogłośnie (20 głosów „za”) podjęła uchwałę.  
    Uchwała Nr IV/24/2007 stanowi załącznik do protokołu. 

                        
Mariusz Witek – Zastępca Burmistrza przedstawił następujące projekty uchwał  
                           w sprawie: 
                   
                  g) ustalenia stawek jednostkowych dotacji przedmiotowej dla Ośrodka                      
                       Sportu i Rekreacji w Ostrzeszowie na rok 2007 (nr 1/2007) 

    Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez stałe Komisje Rady         
    Miejskiej pod obrady sesji. 
    Rada Miejska 18 glosami „za”, 2 „wstrzymującymi” podjęła uchwałę.  
    Uchwała Nr IV/25/2007 stanowi załącznik do protokołu. 

 
                  h) programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych  
                       dla Miasta i Gminy Ostrzeszów na rok 2007 (nr 4/2007) 

    Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez stałe Komisje Rady         
    Miejskiej pod obrady sesji. 
    Rada Miejska jednogłośnie (20 głosów „za”) podjęła uchwałę.  
    Uchwała Nr IV/26/2007 stanowi załącznik do protokołu. 

 
Stanisław Wabnic – Burmistrz przedstawił następujące projekty uchwał w sprawie: 
 
                         i) budowy krytej pływalni w Ostrzeszowie (nr 11/2007)  

    Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez stałe Komisje Rady         
    Miejskiej pod obrady sesji. 
    Rada Miejska jednogłośnie (20 głosów „za”) podjęła uchwałę.  
    Uchwała Nr IV/27/07 stanowi załącznik do protokołu. 

 
                    j) zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę  

                       i zbiorowego odprowadzania ścieków (nr 5/2007) 
                             Stałe Komisje Rady Miejskiej pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały  
                             pod obrady sesji.  
                             Radny Andrzej Manikowski zapytuje dlaczego wprowadzono opłatę  
                             abonamentową za odprowadzanie ścieków w kwocie 6,87 zł – jest to  
                             dodatkowa op łata. 
                             Radny Jerzy Szulczyński stwierdza, że jest dyskryminowanie domów  
                             wielorodzinnych gdzie przekrój rury doprowadzającej wodę do licznika  
                             jest duży i stąd wzrost kosztów dla mieszkańców, a czy zwiększyły się  
                             koszty dla Wodociągów Ostrzeszowskich. 
                             Czy op łata abonamentowa w budynku wielorodzinnym będzie wynosić  
                             130 z ł. 
                             Radny Henryk Kajser stwierdza, że: 

                       - jest zróżnicowanie na grupy odbiorców wody a nie ma różnicy kosztów  
                         dla tych odbiorców, 

                             - wniosek o wzrost cen wody jest zły i niezgodny z prawem, 
                       - na wsiach mieszkańcy sami budowali sieć wodociągową i nieodpłatnie  
                         przekazali Wodociągom Ostrzeszowskim, 

 



                             - do IV grupy zaliczone szkoły, przedszkola – dlaczego? 
                             Radny Aleksander Józefiak stwierdza, że: 

                       - Wodociągi Ostrzeszowskie przejęły nieodpłatnie wodociągi wiejskie  
                         i teraz muszą je utrzymywać  co wiąże się z kosztami – są to kilometry  
                         sieci, a odbiorców ma ło, 
                       - najniższa cena wody proponowana jest dla gospodarstw domowych. 
                       Proponuje zatwierdzić przedstawione stawki cen wody. 
 
                       Burmistrz podkreślił, że wszystkie inwestycje wodociągowe były prowa- 
                       dzone przy współudziale środków z budżetu gminy.  
 
                       Radny Sławomir Odrobiński stwierdza, że: 
                       - rozporządzenie o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odpro- 
                         wadzaniu ścieków nie wprowadza taryf dla odbiorców wody, 
                       - należy dążyć do spłaszczania różnicy cen między grupami odbiorców, 
                       - 30% odbiorców ponosi największe koszty odbioru wody, 
                       - rolnicy – odbiorcy wody zostali przeniesieni do innej grupy – dlaczego, 

                             - temat należy odrzucić – nie rozpatrywać. 
                             Dalej zapytuje: 

                       - dlaczego wprowadzono nową metodologię obliczania opłat za zużycie  
                         wody, 
                       - dlaczego zwiększono różnice między grupami odbiorców, np. dla rolni- 
                         ków aż 3-krotnie, 
                       - przy tym samym przekroju rury, tym samym przyłączu – opłata abonen-        
                         cka wyższa – dlaczego, 

                             - czy potrzebne są takie różnice cen. 
                             Stwierdza, że ,,idziemy w niedobrym kierunku’’. 
 
                             Piotr Klimek – Prezes Wodociągów Ostrzeszowskich wyjaśnił iż: 
                             - zmiany opłaty nie dotyczą ok. 3.900 odbiorców wody, 

                       - zróżnicowanie taryf za zużycie wody było również w poprzednich  
                         op łatach. 
 
                       Zastępca Burmistrza wyjaśnił, że wszystkie proponowane zmiany  
                       w op łatach abonenckich są zgodne w ustawą o zbiorowym zaopatrzenia  
                       w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków. 
 

                             Radny Jan Góra  stwierdza, że mamy dwie możliwości albo zatwierdzić   
                             proponowane ceny albo odrzucić i wówczas wejdą w życie po upływie    
                             dni od z łożenia wniosku. 

    Wnosi o zakończenie dyskusji. 
 
    Rada Miejska 14 głosami „za”, 5 „przeciw”, 1 „wstrzymującym” zakoń- 
    czyła dyskusję. 
    Rada Miejska 12 glosami „za”, 7 „przeciw”, 1 „wstrzymującym” podjęła  
    uchwałę.  

                             Uchwa ła Nr IV/28/2007 stanowi załącznik do protokołu. 
 
                         Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił 25 minutową przerwę w obradach  
                         sesji (1150- 1215). 
                         Na obrady sesji nie wrócił radny Adam Zawada. 
 

Mariusz Witek – Zastępca Burmistrza przedstawił następujące projekty  
                           uchwał w sprawie: 
                  k) regulaminu przyznawania dofinansowania z Gminnego Funduszu        
                       Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Ostrzeszowie  
                       dla mieszkańców Miasta i Gminy Ostrzeszów inwestujących  
                       w przydomowe oczyszczalnie ścieków w latach 2006-2007 (nr 6/2007) 

 



                             Projekt uchwa ły został pozytywnie zaopiniowany przez stałe Komisje Rady         
    Miejskiej pod obrady sesji. 
    Rada Miejska jednogłośnie (19 głosów „za”) podjęła uchwałę.  
    Uchwała Nr IV/29/2007 stanowi załącznik do protokołu. 
    stanowi załącznik do protokołu. 

 
                  l)  zbycia nieruchomości gruntowej położonej w Ostrzeszowie przy     
                       Al. Wojska Polskiego (nr 2/2007) 

    Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez stałe Komisje Rady         
    Miejskiej pod obrady sesji. 
    Rada Miejska jednogłośnie (19 głosów „za”) podjęła uchwałę.  
    Uchwała Nr IV/30/2007 stanowi załącznik do protokołu. 

 
                        Na obrady sesji wrócił radny Adam Zawada. 
 
                        ł)  zamiany gruntów pomiędzy Miastem i Gminą Ostrzeszów  
                             a mieszkańcami ulicy Topolowej (nr 3/2007) 

    Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez stałe Komisje Rady         
    Miejskiej pod obrady sesji. 
    Rada Miejska jednogłośnie (20 głosów „za”) podjęła uchwałę.  
    Uchwała Nr IV/31/2007 stanowi załącznik do protokołu. 

 
Do punktu 10-go Odpowiedzi na interpelacje i zapytania  
                           Stanis ław Wabnic – Burmistrz wyjaśnił:             
                           - będzie spotkanie w sprawie drogi nr 444 oraz skrzyżowania Ostrzeszów -  
                             - Bukownica – Doruchów,  

                     - przeanalizujemy wnioski zgłoszone przez radnego Ryszarda Szymań- 
                       skiego: ze Starostwem i Policją, 

                           - sprawy dotyczące oświetlenia ulicznego należy zgłaszać w Wydziale  
                             Inwestycji i Gospodarki Komunalnej,  

                     - ul. Warszawska w kierunku Pustkowia jest planowana w projekcie  
                       budżetu na 2007 rok. 

 
Do punktu 11-go Sprawy różne i informacje 
                           Radny Henryk Mackanić zapytuje czy prawdą jest, że budowa ścieżki  
                           pieszo-rowerowej do Rogaszyc jest zablokowana ze względu na nie wyku- 
                           pienie wszystkich gruntów. 
 
                           Zastępca Burmistrza wyjaśnił, że są chwilowe trudności ale do pokonania. 
                           Radny Grzegorz Więcek proponuje, aby Burmistrz przedstawił Radzie  
                           Miejskiej restrukturyzację Wodociągów Ostrzeszowskich i Spółki Wodno- 
                           -Ściekowej „Strzegowa”.   
                           Zastępca Burmistrza [proponuje zastanowienie się nad opracowaniem   
                           planów rozwoju wsi naszej gminy aby można było skorzystać ze środ-        
                           ków Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich.  
 
                           Radny S ławomir Odrobiński proponuje, aby wykorzystać zebrania wiejskie 
                           w sprawie wyborów sołtysów i przedstawić informacje  w sprawie możli- 
                           ści skorzystania ze środków zewnętrznych. 
 
                           Radny Henryk Kajser wnosi o przedstawienie wykazów Rad Nadzorczych 
                           w spó łkach gminnych. 
 
                           Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował: 

                     - Rada Dzielnicy nr 3 ma nowego przewodniczącego, jest nim Robert  
                       Kania, 

                           - o piśmie posła Andrzeja Grzyba w sprawie drogi S-11, 
                           - Wojewoda Wielkopolski podjął działania w sprawie drogi S-11,  

 



                           - sprawa bezpieczeństwa na terenie miasta i gminy będzie tematem sesji,  
                     - radni otrzymali sprawozdanie z działalności Straży Miejskiej za 2006 rok, 
                     - na kolejnych sesjach Rady Miejskiej przy omawianiu projektów uchwał  
                       dotyczących działek będzie projekcja mapek, 

                           - kolejna sesja Rady Miejskiej odbędzie się w dniu 22 lutego br. - tematem 
                             będzie uchwalenie budżetu Miasta i Gminy Ostrzeszów na 2007 rok. 
 
Do punktu 12-go Zakończenie 
                           Przewodniczący Rady Miejskiej krótko podsumował przebieg obrad sesji, 
                           podziękował wszystkim za udział w obradach i zamknął obrady IV sesji 
                           Rady Miejskiej. 
 
                           Rada podjęła 13 uchwał. 
                           Rada rozpoczęła obrady o godzinie 1000, a zakończyła o godzinie 1255. 
 
                            

                        Sekretarz  
         obrad IV sesji Rady Miejskiej  
 
                        Jan Góra 

 
                         
 

 


